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Fraudebestrijding  -  Terugvordering Europese middelen

Uit het jaarverslag van het Europees bureau voor fraudebestrijding OLAF blijkt dat vorig 
jaar bijna een half miljard euro uit de Europese begroting onterecht uitbetaald werd. Het 
gaat dus om fraude met financiële middelen die onder meer bestemd zijn voor onderzoek 
en ontwikkeling, landbouw of structuurfondsen. 

Voor 2019 beveelt OLAF de bevoegde nationale en Europese autoriteiten aan om 485 
miljoen euro Europees geld terug te vorderen. Het bedrag lijkt hoog, maar moet worden 
afgezet tegen een totaalbedrag van ongeveer 148 miljard dat de Europese Unie uitgaf in 
2019. Toch is er sprake van een stijging met 114 miljoen euro tegenover de 371 miljoen 
euro die in 2018 moesten worden teruggevorderd. Geregeld komen ook dergelijke 
berichten in de pers over de besteding van de Europese middelen in het kader van pijler 2 
van het gemeenschappelijk landbouwbeleid (GLB) (plattelandsbeleid). Op te merken valt 
dat het steevast gaat over bedragen in de hele Europese Unie. Bovendien blijkt de 
foutenmarge op de besteding van Europees geld voor plattelandsbeleid in Vlaanderen zeer 
klein, met dank aan de goede controlemechanismen die we in ons beleid hebben 
ingebouwd.

1. Hoeveel geld wordt er voor 2019 door OLAF teruggevorderd van Vlaanderen met 
betrekking tot plattelandsbeleid, energie en milieubeleid?

2. Hoeveel bedroegen die sommen jaarlijks in de periode 2015-2018?

3. Welk aandeel namen de terugvorderingen ten aanzien van Vlaanderen in tegenover de 
totale som die werd teruggevorderd van alle EU-lidstaten?

4. Hoeveel van de teruggevorderde bedragen in de periode 2015-2018 werden door 
Vlaanderen effectief terugbetaald?

5. Hoeveel onderzoeken zijn door OLAF ingesteld voor Vlaanderen in de periode 2015-
2019? Graag een overzicht per jaar en per beleidsdomein (plattelandsbeleid, energie 
en milieu)?

6. In hoeveel van die onderzoeken bleek de verdenking onterecht?

7. Bleek er bij foutieve bestedingen steevast kwade wil mee gemoeid of ging het in 
sommige dossiers over bestedingen die niet opzettelijk maar verkeerdelijk werden 
verricht?

8. Welke maatregelen werden genomen om foutieve bestedingen van Europese middelen 
in Vlaanderen zo minimaal mogelijk te houden?



9. OLAF heeft aangekondigd de komende jaren meer te zullen focussen op fraude met 
Europese middelen die bestemd zijn voor de aanpak van de klimaatverandering en de 
bescherming van de leefomgeving. 

Welke proactieve maatregelen neemt de minister - vooral in het beleidsdomein 
Plattelandsbeleid, maar ook bij Milieu en Energie - om te voorkomen dat er foute 
bestedingen met Europese middelen zullen gebeuren?
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Navraag binnen het beleidsdomein Omgeving leert dat ons geen gevallen van fraude en 
terugvordering van Europese middelen bekend zijn. Alle procedures worden afgestemd op 
de voorwaarden en voorschriften die de Europese fondsen voorschrijven. Alle voorkomende 
bevindingen en aanbevelingen van de jaarlijkse audits worden steeds opgevolgd. De 
huidige maatregelen volstaan bijgevolg.


